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prof. A. Wolff-Powęska i mgra W. Głowackiego. Dr Zbigniew Mazur odczytał art. 9 
statutu IZ, który rozstrzyga sprawy proceduralne w tej materii.

Wobec powstałych kontrowersji przewodniczący Zebrania poddał pod głosowanie 
przedstawionych przez Kuratorium kandydatów, którzy w głosowaniu jawnym en 
bloc, przy dwóch głosach wstrzymujących się, zostali wybrani nowymi członkami 
Instytutu.

Następnie odbyło się głosowanie nad wnioskiem o odłożenie przyjęcia kandy
datur zgłoszonych przez dra R. Staniewicza. W głosowaniu jawnym, przy jednym 
głosie wstrzymującym się i 5 przeciwnych zebrani opowiedzieli się za przełożeniem 
głosowania nad tymi kandydaturami. W tej sytuacji głosowania nad skorzystaniem 
z uprawnień, jakie daje w tej materii Walnemu Zebraniu art. 9 Statutu, nie prze
prowadzono.

9. Następnie Walne Zebranie obradowało nad sprawą podwyższenia składek 
oraz dalszych losów członków Towarzystwa IZ, którzy nie dopełniają obowiązku 
ich płacenia. ___

Prof. W. Szulc zgłosił wniosek, aby podwyższyć składki do sumy 20 tys. zł rocz
nie. W głosowaniu jawnym przyjęto jednogłośnie tę propozycję.

Prof. L. Janicki, prof. K. Kwaśni^lrski i prof. A. Poniatowska wypowiadali się 
na temat osób, które od wielu lat nie płacą składek. Przyjęto propozycję, aby Dy
rekcja IZ wystąpiła do zainteresowanych a. pismem w tej sprawie. Zgłoszono także 
prośbę pod adresem Dyrekcji IZ  o wcześniejsze rozsyłanie członkom IZ sprawozdań 
władz, co umożliwi przygotowanie się do dyskusji.

Wobec niezgłoszenia dalszych wolnych wniosków i głosów przewodniczący Ze
brania zamknął obrady. Prof. W. Wrzesiński podziękował wszystkim zebranym za 
przybycie i uczestnictwo w obradach.

DELEGACJA AKADEMII EWANGELICKIEJ W INSTYTUCIE ZACHODNIM

Dnia 11 kwietnia 1991 r. przebywała w Instytucie Zachodnim delegacja Aka
demii Ewangelickiej z Berlina. Wizyta nastąpiła z okazji 20-lecia współpracy obu 
instytucji. Spotkanie przedstawicieli Akademii z pracownikami Instytutu poświęco
ne zostało przypomnieniu dziejów wzajemnych kontaktów na tle polsko-niemiec
kich stosunków międzypaństwowych. Akademia Ewangelicka od początku lat sie
demdziesiątych postawiła sobie za cel dążenie do porozumienia i pojednania z Pol
ską. Goście krótko zreferowali motywy swego uczestnictwa w  pracach Akademii. 
Najważniejszym z nich była autentyczna potrzeba porozumienia z Polakami i wcie
lenia w życie ewangelicznych ideałów przebaczania i miłości.

Jednym z najważniejszych przejawów działalności Akademii była organizacja 
wielu konferencji polsko-niemieckich oraz niezliczonych podróży studyjnych do Pol
ski, np. dla nauczycieli. Berlińscy działacze przyznali, że te formy aktywności naj
lepiej służą propagowaniu wiedzy o Polsce wśród Niemców.

W drugiej części spotkania przewodniczący Akademii prof. Norbert Weber 
wygłosił referat, w którym przedstawił ewolucję obrazu Polski w niemieckich pod-
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ręcznikach szkolnych. Akademia pojmowała zawsze kształtowanie obiektywnego 
oblicza stosunków polsko-niemieckich jako jedno ze swoich najważniejszych zadań. 
Prelegent podzielił się na koniec ze słuchaczami kilkoma interesującymi refleksjami. 
Stwierdził m.in., że w Niemczech Zachodnich zainteresowanie Polską jest małe, 
a wśród Niemców dominuje obojętny stosunek wobec wschodnich sąsiadów, y/ska
zał, że brak środków finansowych może utrudniać wspólne inicjatywy kulturalne. 
W czasie krótkiej dyskusji, jaka wywiązała się po wystąpieniu prof. N. Webera, 
rozmówcy w  zróżnicowany sposób ocenili osiągnięcia polsko-niemieckich kontaktów 
kulturalnych w ciągu ostatniego dwudziestolecia.
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